

the applicant did not have an assessable degree of disability during the retroactive period in the same extent as the assessment which is given him on the basis of a medical examination at the time of the award, the Commission shall not be allowed to reduce the assessable degree of disability for the retroactive period by more than 50% of the amount of assessment deemed to exist at the date of the award.

#### Recommendation 131

That rates paid to a special group of pensioners (approximately 6) who were originally pensioned by the Newfoundland Commission Government and payment of whose pension was accepted by the Canadian Government, be the subject of the same comparative pension increases as the basic rate of pension under the Canadian Pension Act. This recommendation was not accepted by the Government. The Veterans' Organizations are of the opinion that the recommendation is fully justified, but that it is the responsibility of a jurisdiction other than the Canadian Pension Commission. Accordingly, representations will be made by Veterans' Organizations to the Department of Finance in regard to this recommendation.

#### Recommendation 133

That Commissioners be appointed by the Governor in Council on recommendation of the Chairman of the Canadian Pension Commission.

#### Recommendation 137

That the Act be amended to provide that Commissioners, except an *ad hoc* Commissioner, not require reappointment at ten-year intervals, but any Commissioner, including an *ad hoc* Commissioner, may be removed for cause by the Governor in Council.

A copy of the relevant Minutes of Proceedings and Evidence (*Issues Nos. 12 to 23 of the First Session and 2 to 13 of the Second Session of the Twenty-Eighth Parliament*) is tabled.

Respectfully submitted,

Le président,  
LLOYD FRANCIS.  
Chairman.

n'avait pas, durant la période de rétroactivité, une invalidité évaluable aussi élevée que celle qui est constatée à la suite d'un examen médical au moment de l'attribution, la Commission ne soit pas autorisée à réduire le degré évaluable d'invalidité, à l'égard de la période de rétroactivité, par plus de 50 p. 100 de l'invalidité censée exister à la date de l'attribution.

#### Recommandation n° 131

Que les taux payés au groupe particulier de pensionnés (environ 6) qui reçoivent une pension accordée par la Commission de Terre-Neuve, et que le gouvernement du Canada a accepté de leur verser après l'union de Terre-Neuve, soient sujets à des augmentations proportionnelles à celles du taux de base de la pension en vertu de la Loi canadienne sur les pensions.

#### Recommandation n° 133

Que le gouverneur en conseil nomme les commissaires sur la recommandation du président de la Commission canadienne des pensions.

#### Recommandation n° 137

Que la loi soit modifiée afin de prescrire que tout commissaire, à l'exception d'un commissaire *ad hoc*, n'a pas besoin d'être réengagé à chaque intervalle de dix années, mais que tout commissaire, y compris un commissaire *ad hoc*, peut être démis de ses fonctions pour une cause valable, par le gouverneur en conseil.

Un exemplaire des procès-verbaux et témoignages pertinents (*fascicules, n° 12 à 23 de la première session, et n° 2 à 13 de la deuxième session de la vingt-huitième Législature*) est déposé.

Respectueusement soumis,